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Dôvodová správa 

 

Vážený pán poslanec JUDr. Milan Vetrák, PhD., na zasadnutí Miestneho 
zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Petržalka dňa 13.04.2021 ste v bode 20.) Rôzne 
uviedli, citujem zo záznamu: 

 
„K ďalším veciam, ktoré boli plánované pôvodne v rozpočte a na poslednej komisii 

investičných činností sa o nich rokovalo, boli detské ihriská. Detské ihriská ako také, boli 
najprv plánované v pomerne veľkom rozsahu, aj z hľadiska financií, ktoré mali byť 
narozpočtované na tieto účely. Ale na komisii som aj ja zistil, že potom ako bol prijatý zákon, 
ktorým sa rušil zákon o bezpečnosti detských ihrísk, tak sa viacero detských ihrísk z toho 
pôvodného plánu údajne teda vyhodilo a tie peniaze asi boli presmerované na niečo iné. Ja aj 
na pána starostu by som chcel apelovať v tomto smere, že ono síce zákon bol zrušený, ale 
bola vytvorená zároveň pracovná skupina, ktorá pracuje na novom zákone o bezpečnosti 
ihrísk, ktorý nebude tak prísny a tak, by som povedal, možno v prospech niektorých určitých, 
nechcem to zrovna nazvať, že podnikateľsky skupín nastavený, ale bude hovoriť o bezpečnosti 
detských ihrísk a budú z toho vyplývať v nejakom prechodnom období aj povinnosti pre mestá 
a obce, taký je zámer. Takže, by som aj chcel pána starostu požiadať, že aby sme sa tak rýchlo 
nezbavovali tých peniažkov, ktoré boli určené na detské ihriská, lebo ich budeme potrebovať, 
samozrejme asi nie v tom úplnom rozsahu a nie tak rýchlo. Ale bolo by dobré, keby sme sa 
možno aj na zastupiteľstve o tom rozprávali, lebo keď sme schvaľovali rozpočet, tak sme ho 
schvaľovali s tým, že bol nejaký plán opravy tých detských ihrísk aj podľa jednotlivých 
obvodov. Bol to veľmi pekný materiál, ktorý myslím robila Anka Všetečková a (zvukový 
záznam nie je zrozumiteľný) a na tej poslednej komisii investičných činností tam už nám 
miestny úrad nevedel ani presne povedať, že ktoré detské ihriská tam zostali, ktoré nezostali. 
Potom nám aj sľúbili, že nám to zašlú. Ja som dodnes, už je pár týždňov odvtedy, vlastne 
žiadny materiál nedostal. Čiže, ja na to len upozorňujem, že bolo by dobré sa k tomu vrátiť, 
možno aj na zastupiteľstve a trocha sa o tom viacej porozprávať. Nehovorím, že na tom 
najbližšom, ale aby sme od toho úplne neodskočili len kvôli tomu, že bol zrušený ten prísny 
zákon o bezpečnosti detských ihrísk, lebo nejaká nová norma bude následne prijatá.“ 
 

K Vášmu príspevku uvádzam nasledovné: 
 
- V materiáli s názvom Informácia k verejným detským ihriskám – harmonogram 

revitalizácie VDI, ktorý bol schválený na miestnom zastupiteľstve v novembri 2020 je na str. 
5 uvedená tabuľka Časový harmonogram revitalizácie VDI na roky 2021-2024. 

 
 

Volebný 
obvod 

 

2021 2022 2023 2024 Zmena účelu 
využitia 

1. 
13 VDI  
+ 1 nové 

Wolkrova - PD 
Pečnianska - PD 
(nové) 
Vavilovova 

Gercenova  
Gercenova GIB 
Kopčianska 

Zadunajská 
Harmanecká 
Černyševského 7 

Černyševského 9 
Nobelovo nám. 
 

Kapicova (zeleň) 
Pifflova (zeleň) 

2. 
6 VDI 

Markova 
Fedinova 

Andrusovova 
Ševčenkova 

Prokofievova   

3. 
9 VDI  

+ 1 nové 

Hrobákova 9 
Lachova 
 

Gessayova - PD 
Furdekova 

Ambroseho 
Hrobákova 1 

Rovniakova 
Bradáčova - PD 
(nové) 

Osuského (?)  
(zeleň/street workout) 



4. 
8 VDI 

Haanova - PD 
Mamateyova 3 

Medveďovej 
Jankolova 

Pankúchova 
Mamateyova 28 
 

Mlynarovičova 
(zeleň / 
street workout) 

Mlynarovičova (?) 
(zeleň/street workout) 
viď r. 2024 

5. 
11 VDI 

Holíčska 
Šintavská 

Starhradská 
Budatínska 63 

Budatínska 25 
Smolenická 8 

Topoľčianska 
Smolenická 1 
Znievska 8 

Znievska 9 + basket 
(zeleň/parkovisko) 
Budatínska 41 
(zeleň) 

6. 
6 VDI 

Jasovská 
Šášovská 2-4 
 

Bzovícka 
Žehrianska 

Šášovská JAMA 
Krásnohorská 
(street workout) 

 Krásnohorská  
(street workout) 
viď r. 2023 

 
SUMA 
v tis. € 

 
40-50/VDI 
400-500 

 

 
40-50/VDI 
400-500  

 
40-50/VDI 
400-500 

 
40-50/VDI 

400  

 
? 

VDI 
Veľký 

Draždiak 

- ihrisko funguje v špeciálnom režime  
(vstup sa zamyká, otváracie hodiny, platený dozor) 
- financie na opravy herných prvkov = ONsM 

 

VDI 
Tyršovo 
nábrežie 

- MZ odsúhlasilo odovzdanie VDI Magistrátu  

 
- Keďže v zmysle schváleného rozpočtu na revitalizáciu VDI na r. 2021 vo výške 

150 000 eur nie sú k dispozícii finančné zdroje vo výške potrebnej na realizáciu 13 VDI v r. 
2021, členovia pracovnej skupiny na svojom prvom stretnutí dňa 22.03.2021 navrhli 
nasledovné: 

• Vol. obvod č.1 – realizovať v r. 2021 ako prioritu detské ihrisko Pečnianska, 
ktorého realizácia bude financovaná čiastočne z rozpočtu MČ (cca 29 000 eur) 
a z priorít 4 petržalských poslancov v mestskom zastupiteľstve (80 000 eur). 
Projektová dokumentácia k projektu bola vypracovaná v r.2020. 

• Vol. obvod č.2 – osloviť zhotoviteľov so žiadosťou o cenové ponuky na 
revitalizáciu pre obidve VDI v tabuľke na r. 2021 (Markova, Fedinova). 

• Vol. obvod č.3 – osloviť zhotoviteľov so žiadosťou o cenové ponuky na 
revitalizáciu pre obidve VDI v tabuľke na r. 2021 (Hrobákova, Lachova) + pre 
VDI Gessayova zaradené v harmonograme na r. 2022. 

• Vol. obvod č.4 – osloviť zhotoviteľov so žiadosťou o cenové ponuky na 
revitalizáciu pre obidve VDI v tabuľke na r. 2021 (Haanova, Mamateyova), 
pričom poslanci za daný obvod prítomní na pracovnej skupine navrhli riešiť 
prioritne Haanovu. 

• Vol. obvod č.5 – osloviť zhotoviteľov so žiadosťou o cenovú ponuku na 
revitalizáciu pre VDI Holíčska, na ktorom je aktívna ihrisková komunita.  

• Vol. obvod č.6 – osloviť zhotoviteľov so žiadosťou o cenovú ponuku na 
revitalizáciu pre VDI Šášovská 2-4, na ktorom je aktívna ihrisková komunita. 

 
-  Ďalšie stretnutie pracovnej skupiny sa konalo dňa 23.04.2021. Referát investičných 

činností v zastúpení p. Všetečkovej predstavil návrhy na revitalizáciu a predložil cenové 
ponuky k vybraným VDI spracované do tabuľky, na základe čoho prebiehala následná 
diskusia. Členovia pracovnej skupiny navrhli nasledovné: 

• Vol. obvod č.1 – v r. 2021 prioritne realizovať VDI Pečnianska. 
• Vol. obvod č.2 – v r. 2021 prioritne realizovať VDI Markova. 
• Vol. obvod č.3 – v r. 2021 dať vypracovať PD na obidve VDI v tabuľke na r. 

2021 (Hrobákova, Lachova) + na VDI Gessayova zaradené v tabuľke na r. 



2022. P. Jančoková uviedla, že má záujem diskutovať s poslaneckými 
kolegami za vol.ob. č.3 o riešení situácie. 

• Vol. obvod č.4 – v r. 2021 dať vypracovať PD na obidve VDI v tabuľke na r. 
2021 (Haanova, Mamateyova). Prítomní poslanci aj na základe predložených 
CP uviedli ako prioritu Haanovu. Pán Vetrák, ako jediný prítomný za vol.ob. 
č.4 uviedol, že o výbere detského ihriska bude ešte diskutovať so 
svojimi poslaneckými kolegami. 

• Vol. obvod č.5 – v r. 2021 prioritne realizovať VDI Holíčska.  
• Vol. obvod č.6 – v r. 2021 prioritne realizovať VDI Šášovská 2-4.  

 
Zhrnutie : 
Keďže v rozpočte na rok 2021 bola na revitalizáciu detských ihrísk schválená suma 

150 000 eur namiesto pôvodne navrhovaných 500 000 eur, nie je možné dodržať pôvodne 
navrhovaný počet 13 VDI určených na revitalizáciu v roku 2021 podľa materiálu schváleného 
na zastupiteľstve v novembri 2020. Z uvedeného dôvodu sa poslanci pracovnej skupiny 
dohodli na výbere jedného VDI za obvod v prípade volebných obvodov č.1, č.2, č.5 a č.6.  
 V prípade voleb. obvodov č.3 a č.4, kde sú na rok 2021 v pôvodnej tabuľke vybrané 
detské ihriská s asfaltovou dopadovou plochou, ktorej riešenie si vyžaduje nákladné finančné 
prostriedky, RIČ navrhuje, aby sa poslanci za uvedené volebné obvody dohodli na výbere 
jedného VDI za daný obvod, na ktoré dá RIČ vypracovať PD. Malo by ísť o také VDI, ktoré 
bude možné v tomto roku (t.j. do októbra 2021) zrevitalizovať za predpokladu, že budú 
navýšené finančné prostriedky na revitalizáciu detských ihrísk. Ak sa v priebehu roka nájdu 
ďalšie finančné zdroje, RIČ môže riešiť prípravu PD aj na zvyšné detské ihriská.  

Z pôvodného časového harmonogramu revitalizácie VDI, ktorý bol prezentovaný na 
zastupiteľstve neboli vyňaté žiadne detské ihriská a ani financie schválené na revitalizáciu 
VDI v roku 2021 neboli presmerované na niečo iné. Doterajšie diskusie na stretnutiach 
pracovnej skupiny prebiehali v zmysle uvedeného materiálu zohľadňujúc novú skutočnosť, 
ktorou je rozpočet schválený v inej sume ako bola pôvodne navrhovaná. Všetky aktuálne 
materiály vypracované k danej téme boli prezentované na online stretnutí pracovnej skupiny 
dňa 23.04.2021 a boli doplnené v rámci následnej mailovej komunikácie. 
 
        
 
 
   
                                                                                                      Mgr. Anna Všetečková 
           Referát investičných činností 

 


